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OD	BOJA	PROTI	SIVI	EKONOMIJI	MALIM	DRUŠTVOM	KVEČJEMU	SIVI	LASJE	
O	nerazumnosti	neupoštevanja	izjem	pri	uvedbi	davčnih	blagajn	
	
Davčne	blagajne	naj	bi	okrepile	davčno	disciplino,	 v	proračun	pa	priteklo	 za	 (do)	100	milijonov	več	
davka	od	dobička	pravnih	oseb,	dohodnine	in	DDV.	Od	2.	januarja	jih	morajo	zato	uporabljati	vsi,	ki	
izdajajo	račune.	Tudi	tisti,	za	katere	je	bilo	vsem,	vladi	in	poslancem,	vnaprej	jasno,	da	država	od	tega	
ne	bo	imela	čisto	nič,	oni	pa	kvečjemu	mnogo	problemov	in	stroške,	ki	si	 jih	marsikje	enostavno	ne	
morejo	privoščiti.	
	
In	 takšnih	 je	 v	 Sloveniji	 veliko.	 Vsaj	 17.000.	 Gre	 za	 mala	 lokalna	 društva,	 v	 katerih	 ljudi	 druži	
entuziazem	 in	 želja	 po	 druženju,	 skupnem	 kulturnem	 udejstvovanju,	 športnih	 aktivnostih,	
dobrodelnosti	…	Delujejo	na	področjih,	ki	so	komercialno	nezanimiva,	in	to	popolnoma	prostovoljsko,	
saj	 s	 sredstvi	 iz	 občinskih	 dotacij	 in	 članarin	 komaj	 pokrijejo	materialne	 stroške.	 Praviloma	 nimajo	
svojih	prostorov,	ampak	gostujejo,	niti	nobene	računalniške	ali	druge	opreme.	Pri	njih	ni	nobenega	
DDV	niti	zaposlenih	in	torej	tudi	ne	dohodnine	in	prispevkov,	niti	(davka	od)	dobička.	Davčne	blagajne	
bodo	 vseeno	 morali	 uporabljati,	 ker	 v	 zameno	 za	 članarino	 ponudijo	 kak	 izlet	 ali	 predavanje	 ali	
delavnico,	zanjo	pa	izstavijo	račun.	In	to	ne	glede	na	to,	da	v	marsikaterem	društvu	nimajo	nikogar,	ki	
bi	 jo	 znal	 uporabljati,	 pa	 tudi	 denarja	 zanjo	 ne.	 Strošek	 200	 evrov	 na	 leto	 ob	 2000	 evrskem	
društvenem	proračunu	pač	ni	zanemarljiv.	
	
Vse	 to	 so	vlada	 in	poslanci	 vedeli.	Kljub	 temu	so	 zavrnili	 amandma,	da	naj	 se	nepridobitne	 pravne	
osebe	z	nizkimi	prihodki	(do	10.000	evrov)	izvzame	iz	sistema	davčnih	blagajn,	češ	da	je	treba	slediti	
pravilu,	 da	 je	 čim	 manj	 izjem,	 in	 da	 se	 bodo	 v	 društvih	 že	 znašli	 in	 poiskali	 nekoga	 s	 pametnim	
telefonom.	Marsikje	morda	res,	čeravno	imajo	npr.	v	društvu	upokojencev	Brezovica	blagajničarko,	ki	
ima	73	let,	57	članov	pa	je	starejših	od	80	let,	in	predvsem	razmišljajo	o	tem,	da	bi	društvo	zaprli.	Za	
nekaj	drugega	gre.	Ne	more	biti	 edini	 razlog	 za	nasprotovanje	neki	 smiselni	 izjemi,	 s	 katero	nič	ne	
izgubimo	ali	pridobimo,	ta,	da	smo	na	splošno	proti	izjemam.	Ker	drugo	ime	za	takšno	domnevno	(in	
prazno)	 načelnost	 je	 navadna	 –	 kaprica.	 Kot	 tudi	 ne	 bi	 smela	 država	 nikomur	 nalagati	 ukrepov,	 za	
katere	 že	 vnaprej	 ve,	 da	 so	 popolnoma	 brezplodni.	 Ker	 drugi	 imeni	 za	 to	 sta	 –	 samovolja	 in	
maltretiranje.	
	
Zato	 je	 skrajni	 čas,	da	ministrstvo	za	 finance,	vlada	 in	poslanci	 še	enkrat	premislijo	veljavne	rešitve	
zakona	 o	 davčnem	 potrjevanju	 računov	 in	 čim	 prej	 pripravijo	 novelo,	 s	 katero	 se	 bodo	 (zgoraj	 in	
spodaj)	navedene	nerazumnosti	odpravile.	Ker	pri	»posiljevanju«	majhnih	lokalnih	društev	z	davčnimi	
blagajnami	 res	 ne	 gre	 za	 zviševanje	 proračunskih	 prihodkov	 in	 boj	 proti	 sivi	 ekonomiji,	 ampak	 za	
navadno	in	nepotrebno	povzročanje	sivih	las.		
	



							 	

	

	

	

	

OSEM	SAMIH	PO	SEBI	DOVOLJ	ZGOVORNIH	(VZORČNIH)	ZGODB	O	NESMISELNOSTI	NEPRIZNAVANJA	
IZJEM	PRI	DAVČNEM	POTRJEVANJU	RAČUNOV	
	
DRUŠTVO	UPOKOJENCEV	SOVODENJ	
»Društvo	upokojencev	Sovodenj	je	bilo	ustanovljeno	leta	1991	z	namenom	druženja	upokojencev	na	
podeželju.	V	društvu	 imamo	140	 članov	 iz	 štirih	 občin	 Idrija,	 Cerkno,	 Žiri	 in	Gorenja	 vas	 –	 Poljane.	
Povprečna	 starost	 članov	 je	 75	 let.	 Ker	 živimo	 na	 podeželju,	 je	 večina	 članov	 kmetov	 in	 delavcev.	
Mlajši	 izobraženi	 upokojenci	 se	 na	 žalost	 ne	 včlanjujejo	 v	 društvo,	 zato	 nimamo	primernih	 ljudi	 za	
vodenje	vedno	zahtevnejšega	računovodskega	dela.	Vsa	denarna	sredstva,	ki	jih	imamo	za	delovanje	
društva,	dobimo	 iz	skromne	članarine	(lani	1400	evrov)	 in	od	občin	za	našo	humanitarno	dejavnost	
(cca.	470€),	 za	pevski	 zbor	 in	dramsko	sekcijo	 (cca.	500	evrov)	 in	 za	 športne	aktivnosti	 (cca.	450€).	
Skupaj	smo	 lani	zbrali	2490	evrov,	 leto	prej	pa	še	200	manj	–	2278.	Pridobitne	dejavnosti	nimamo,	
nepremičnin	tudi	ne.	
Za	 delovanje	 društva	 imamo	 v	 najemu	 sobo	 v	 velikosti	 20	 kvadratnih	 metrov,	 v	 kateri	 nimamo	
telefona	 in	 interneta,	 društvo	 tudi	 nima	 lastnega	 računalnika	 ali	 tiskalnika.	 Ves	 denar	 porabimo	 za	
najemnino	 prostora,	 elektriko,	 materialne	 stroške,	 organizacijo	 občnega	 zbora,	 nekaj	 za	 potne	
stroške	pevcem	in		kulturnikom,	kadar	nastopajo	izven	svojega	kraj,	in	za	skromna	darila	jubilantom,	
ki	jih	obiščemo	na	domu.	
Vse	 funkcije	 v	 društvu	 opravljamo	 prostovoljno	 in	 brezplačno.	 Zaradi	 zapletene	 uporabe	 davčnih	
blagajn,	ko	ne	veš,	kaj	je	prav	in	kaj	ne,	da	ne	boš	v	prekršku,	ter	zaradi	neustreznih	ljudi	v	društvu	za	
vodenje	 financ	 in	brez	 računalnikov	 in	programske	opreme,	 smo	se	na	sestanku	upravnega	odbora	
resno	pogovarjali,	da	na	občnem	zboru	v	marcu	ukinemo	društvo.	Ker	glede	na	vse	našteto	 res	ne	
vidimo	več	smisla	za	delovanje	društva,	pa	tudi	ne	zmoremo.	Za	nabavo	davčnih	blagajn,	programske	
opreme	 in	 plačilo	 drugim	 za	 vodenje	 računov	 imamo	 glede	 na	 število	 članov	 enostavno	 premalo	
sredstev,	da	bi	to	plačevali.«	
	
TURISTIČNO	DRUŠTVO	PODBOČJE	
»V	Turističnem	društvu	Podbočje	 imamo	18	članov.	Ukvarjamo	se	z	urejanjem	vasi	 in	okolice,	da	bi	
bila	 prijaznejša	 domačinom	 in	 turistom.	 Vse	 opravimo	 prostovoljsko,	 zaposlenih	 glede	 na	 naše	
skromne	prihodke	ni	nobenih,	niti	jih	ne	bi	bilo	smiselno	imeti.	Člani	plačujejo	članarino	18	evrov.	V	
zameno	zanje	na	leto	organiziramo	dva	izleta	v	kraje,	ki	so	znani	kot	lepo	urejeni.	Da	se	kaj	naučimo	
in	dobimo	kakšno	dodatno	dobro	 idejo	 za	urejanje	naše	 vasi.	V	2014	 smo	 imeli	 skupaj	 4013	evrov	
prihodkov,	od	tega	smo	jih	nekaj	čez	3600	dobili	od	občine.	Kar	smo	porabili,	je	šlo	za	naše	aktivnosti.	
Glede	na	to,	da	 je	naše	vodstvo	popolnoma	prostovoljsko,	se	nas	z	zahtevo	po	obveznem	davčnem	
potrjevanju	računov	za	članarino	samo	brez	razloga	dodatno	obremenjuje.	Ker	pri	našem	turističnem	
društvu	res	nihče	nič	ne	zasluži.«	
	
PLANINSKO	DRUŠTVO	RIBNICA	NA	POHORJU	
»V	Planinskem	društvu	Ribnica	na	Pohorju	imamo	45	članov.	Na	leto	organiziramo	nekaj	izletov,	kjer	
pa	člani	vse	stroške	poravnajo	neposredno	ponudnikom.	Davčno	blagajno	bi	torej	potrebovali	samo	



							 	

	

	

	

	

za	 članarino,	 ki	 jo	 poberemo	 na	 občnem	 zboru	 v	 gotovini,	 ker	 člani	 zanjo	 pridobijo	 tudi	 člansko	
zavarovanje	in	moramo	torej	račune	davčno	potrjevati.	Glede	na	povedano	res	ne	razumemo,	zakaj	
nam	država	 vsiljuje	 davčno	blagajno	 in	 od	 kod	 ji	 ideja,	 da	 se	pri	 nas	 skrivajo	ne	 vem	kakšne	 vsote	
gotovine	in	dogajajo	strašne	malverzacije,	ko	pa	nas	je	vsega	skupaj	45	prostočasnih	ljubitelj	planin,		
v	 letu	2014	pa	smo	imeli	skupaj	1879	evrov	prihodkov	in	1869	evrov	odhodkov.	Ves	denar	 je	šel	za	
usposabljanja,	društvene	dogodke	in	za	kritje	osnovnih	rednih	stroškov	delovanja	društva.	Ne	država	
ne	mi	ne	bomo	od	tega	imeli	nič.	No,	mi	vendarle	dodatne	stroške	in	delo	z	ničtim	izplenom.«	
	
KULTURNO	DRUŠTVO	STANE	KERIN	
»V	Kulturnem	društvu	Stane	Kerin	Podbočje	se	ukvarjamo	z	amaterskimi	kulturnimi	dogodki,	recitali,	
gledališkimi	predstavami.	Organiziramo	tudi	proslave	in	delamo	z	mladimi.	Imamo	62	članov.	V	2014	
smo	imeli	5.191	evrov	prihodkov,	od	tega	2900	od	občine,	1500	od	članarin,	nekaj	čez	700	evrov	pa	
smo	zbrali	od	vstopnin.	Pa	ni	bilo	dovolj	niti	za	vse	stroške,	ki	so	bili	nekaj	čez	5900	evrov.		Kaj	bi	imel	
kdorkoli	 od	 tega,	 da	 bi	 morali	 za	 5	 evrske	 vstopnine	 zdaj	 uporabljati	 davčno	 blagajno,	 res	 ne	
razumemo,	saj	vse	delamo	prostovoljno	in	za	stroške	še	dodatno	dajemo	iz	naših	žepov.	Zdaj	menda	
še	 lahko	 uporabljamo	 vezano	 knjigo,	 ampak	 od	 2018	 bomo	 morali	 pa	 imeti	 davčno	 blagajno.	
Smotrnost	njene	nabave	za	enkrat	mesečno	uporabo	 je	 seveda	nična.	Stroški	 internetne	povezave,	
stroški	 vzdrževanja	naprave,	oseba,	 ki	 jo	bo	na	vsakem	dogodku	uporabljala,	 stroški	 listov	 ..	 vse	 za	
nič.«	
	
SWING	STORY	PTUJ		
»Na	 Ptuju	 so	 člani	 društva	 The	 Swing	 story	 Ptuj	 v	 decembru	 pričeli	 s	 postopkom	ukinitve	 društva.	
Imeli	so	nekaj	čez	20	članov,	ki	so	se	udeleževali	različnih	plesnih	tečajev	in	prireditev	na	Ptuju	in	tudi	
drugod	po	Sloveniji.	Zaradi	nove	zakonodaje	pri	poslovanju	z	gotovino	se	je	vodstvo	odločilo	za	dvig	
letne	vpisnine,	da	bi	 lahko	pokrili	vse	stroške.	Pa	ni	šlo,	ker	nihče	ni	hotel	prevzeti	vloge	blagajnika	
zaradi	 novih	 pravil.	 Enostavno	 preveč	 dela	 in	 birokracije	 za	 prostovoljce	 društva,	 ki	 nima	niti	 1000	
evrov	prihodkov	(v	2014	900,	v	2012	npr.	765).	V	sezoni	2014/15	so	bili	organizirani	plesni	tečaji	za	
skupine	v	treh	različnih	nivojih,	organizirali	so	več	kot	10	dogodkov,	posneli	videospot	…	letos	se	ne	
bo	dogajalo	nič!«	
	
KRAJEVNI	ODBOR	RDEČEGA	KRIŽA	PODBOČJE	
»Imajo	 220	 članov	 in	 npr.	 enkrat	 letno	 organizirajo	 srečanje	 starostnikov.	 Del	 od	 teh	 jih	 je	 članov	
društva	in	se	srečanje	delno	krije	tudi	iz	njihove	5	evrske	članarine.	Predvsem	prehrana,	ker	prostor	
da	 zastonj	OŠ,	 kulturni	 program	pa	 izvedejo	 domači	 otroci.	 In	 zdaj	 naj	 bi	 za	 teh	 5	 evrov	 nabavljali	
davčno	blagajno?	Vse	skupaj	res	nima	nobenega	smisla.	Lahko	bi	naštel	še	vrsto	drugih	društev,	ki	so	
v	 okolju	 koristna.	 Predvsem	podeželje	 živi	 družbeno	 in	 družabno	 življenje	 s	 pomočjo	 entuziastov	 v	
raznih	 društvih.	 Ko	 bi	 tisti,	 ki	 so	 pisali	 zakon,	 vsaj	 nekaj	 časa	 preživeli	 v	 naših	 lokalnih	 društvih,	 bi	
verjetno	razmišljali	drugače.	Tako	pa	…«	
	
	



							 	

	

	

	

	

DRUŠTVO	UPOKOJENCEV	BREZOVICA	
»V	društvu	upokojencev	Brezovica	smo	imeli	lanskega	31.	decembra	262	članov,	od	tega	57	starejših	
od	 80	 let.	 Nimamo	 svojih	 prostorov,	 gostujemo	 v	 vrtcu	 na	 Brezovici.	 Nimamo	 računalnika	 niti	
interneta	 niti	 druge	 opreme.	 Vsi	 člani	 Upravnega	 odbora,	 tajnica	 in	 blagajničarka	 delamo	
prostovoljno	in	brezplačno,	torej	tudi	zaposlenih	nimamo.	Računalniška	pismenost	članov	UO	je	zelo	
skromna.	V	 letu	2015	smo	 imeli	4.763	evrov	prihodkov	 in	4.332	evrov	odhodkov.	Prihodki	 so	bili	 iz	
članarine	 in	 sofinanciranja	 občine	 za	 delovanje	 društva.	 Vodimo	 poenostavljeno	 knjigovodstvo,	
vendar	 se	 naša	 blagajničarka,	 ki	 je	 v	 73.	 letu,	 zaradi	 nove	 zakonodaje	 s	 tem	 ne	 želi	 več	 ukvarjati.	
Drugega	 usposobljenega	 kadra	 med	 člani	 društva	 trenutno	 nimamo,	 oziroma	 nihče	 tega	 noče	
prevzeti.	Za	računovodski	servis	pa	žal	ni	denarja.	
In	s	čim	se	ukvarjamo?	Za	naše	člane	organiziramo	4	do	5	izletov,	izključno	preko	turistične	agencije,	
za	katero	smo	do	sedaj	pobrali	denar,	organiziramo	občni	zbor	društva,	obiskujemo	najstarejše	člane	
in	jih	ob	koncu	leta	obdarimo	s	skromnim	darilom	do	10	evrov,	organiziramo	brezplačne	računalniške	
delavnice,	jutranjo	telovadbo	1-krat	tedensko	in	predavanja	na	različne	upokojencem	zanimive	teme.	
Vse	 delamo	 izključno	 z	 dobro	 voljo	 in	 s	 ciljem	 druženja	 in	 popestritve	 vsakodnevov	 naših	
upokojencev.	Člani	postajamo	vse	starejši,	mlajših	ne	dobimo	za	članstvo,	kaj	šele	za	delo.	Tako	tudi	v	
našem	 društvu	 popušča	 zavzetost,	 saj	 nam	 nova	 zakonodaja	 onemogoča	 najbolj	 enostavno	
delovanje.	
Želimo	si,	da	bi	se	končno	spregledalo,	da	smo	manjša	društva	upokojencev	namenjena	resnično	 in	
samo	 druženju	 starejših	 občanov.	 Ali	 pa	morda	 želijo,	 da	 še	 nas	 nekaj	 entuziastov	 preneha	 delati,	
zapre	vrata	in	reče:	hvala	draga	država,	tvoj	narod	se	stara	osamljen	in	ne	pozabite	–	nekoč	boste	na	
vrsti	tudi	vi!«	
	
PLANINSKO	DRUŠTVO	DRAGO	BREGAR	
	»V	 našem	 PD	 upravljamo	 Bregarjevo	 zavetišče	 na	 planini	 Viševniku	 na	 višini	 1620	m.	 Oskrbniki	 v	
zavetišču	 smo	 prostovoljci,	 člani	 društva,	 in	 se	 izmenjujemo	 na	 približno	 14	 dni.	 Obiskovalcem	 v	
poletni	sezoni	v	zavetišču	nudimo	osnovo	oskrbo.	V	zavetišču	nimamo	dobrega	mobilnega	signala	in	
sedaj	že	lep	čas	iščemo	rešitev	z	ojačevalcem	mobilnega	signala,	pa	neuspešno.	Prihodki	društva	na	
zavetišču	 so	v	 letu	2014	znašali	8.295	€,	 kar	ni	bilo	dovolj	niti	 za	pokritje	 stroškov	nabave	artiklov,	
prevoza	 in	 stroške	 osnovnega	 vzdrževanja	 objekta,	 ampak	 smo	morali	 1500	 evrov	 primakniti	 še	 iz	
članarin.	 Od	 davčne	 blagajne	 si	 zato	 lahko	 obetamo	 samo	 dodatne	 stroške,	 država	 pa	 nič,	 ker	
zavetišče	že	tako	ali	tako	dela	minus.	Če	pa	nam	ne	uspe	dobiti	niti	signala,	pa	bo	še	huje,	ker	bomo	
očitno	morali	račune	po	mnogih	letih	zopet	pisati	na	roko.	In	to	danes,	ko	je	vse	elektronsko.«	
	
	


